

# တၢ်ဂီၤမုၢ်အဂီၢ်လၢ်ကွဲးနီၣ် - တၢ်ဟ့ၣ်က့ၤစ့ၤလၢန့ၣ်ပုၤတၢ်အဖီခိၣ်တဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်: တၢ်ဟ့ၣ်က့ၤစ့ၤလၢန့ၣ်ပုၤတၢ်အဖီခိၣ်တဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ဝဲတၢ်ဂီၤမုၢ်အမဲၣ်သ့ၣ်လၢအစ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပုၤ,ပိၣ်မုၢ်တၢ်အိၣ်ဝဲလၢပိၣ်ခွါက့ၤကျဲးတဖျါအပူၤစိၣ်ယၢ်ဝဲပိၣ်ခွါဆ့ကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်ချးန့ၣ်ပုၤအီၤဒီးအခါမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်ဝဲလၢန့ၣ်ကက့ၤသမံၤသမိးလီၤတၢ်ဟးဂူၤဟးဂီၢ်အိၣ်တမံၤမံၤခါလၢတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢန့ၣ်ပုၤအီၤတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ဝဲတၢ်ဂီၤမုၢ်အမဲၣ်သ့ၣ်ခၢၣ်သးတတီၤ,ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဒုးန့ၣ်ဝဲပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်လၢဆ့ကညာ်တက့ၤန့ၣ်လီၤ.ဝဲစ့ၣ်တဖၣ်,တၢ်ဆိမိၣ်ဟဲဖျါထီၣ်ဝဲလၢပိၣ်မုၢ်အံၤအဖီခိၣ်,ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲတၢ်ဟ့ၣ်က့ၤလၢ်ဖျါတၢ်တက့ၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်နီၣ်လၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: န့ၣ်ပုၤကတၢၢ်က့ၤစ့ၤလၢတၢ်ကဟ့ၣ်က့ၤန့ၣ်ပုၤဝဲတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢန့ၣ်ပုၤအီၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးအဟးဂူၤဟးဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ဝဲတၢ်ဂီၤမုၢ်အစ့ၣ်တဖၣ်,ပုၤပုၤတၢ်ဖိပိၣ်ခွါတၢ်သးထီၣ်ကွၢ်ဝဲဖျါခံကွံၣ်တဘျီ,လၢပိၣ်မုၢ်လၢအဆါတၢ်ဝဲန့ၣ်တက့ၤအမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.ဝဲအခၢၣ်သးတတီၤ,ပိၣ်ခွါတၢ်က့ၤလီၤအကစၢ်အသးလၢမဲၣ်ထံကလၢအမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.ဝဲအစ့ၣ်တဖၣ်,ပိၣ်ခွါတၢ်ဟ့ၣ်က့ၤကတၢၢ်က့ၤဖျါခံကွံၣ်တဘျီ,တၢ်ဆိမိၣ်ဟဲအိၣ်ဖျါထီၣ်,ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲထူၣ်တၢ်နီၣ်အသးလၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: န့ၣ်မ့ၢ်ဆိတလဲန့ၣ်ပုၤ,တၢ်ဖိတၢ်လံၤတခါဝဲအလီၤခံန့ၣ်,ပုၤဆါတၢ်ဖိတဖၣ်အလီၤတအိၣ်ဝဲလၢကဘၣ်ဟ့ၣ်ကတၢၢ်က့ၤန့ၣ်ပုၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဆါထီၣ်ဝဲလၢအမဲၣ်ဒုးပုၤ,က့ၢ်ယီၤဝဲအလီၤမဲၣ်လၢအမ့ၢ်ခံက့ၤအဂီၢ်တဖျါန့ၣ်လီၤ.လီၤမဲၣ်ခါလၢတက့ၤတဘျီအိၣ်ဝဲလၢလီၤမဲၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဝဲမဲၣ်ကယစိၣ်နီၣ်ခိၣ်ဖိတဖျါအဖီခိၣ်အိၣ်ဒီးလၢ်ဘျးနီၣ်လၢတၢ်ဘိၣ်လီၤမဲၣ်ခါအဂီၢ်လၢအစံးဝဲ“ခံက့ၤအဂီၢ်”န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်ဟဲအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢပိၣ်မုၢ်အဖီခိၣ်,ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲလၢ်ဖျါတၢ်တက့ၤအီၤလၢအလီၤအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်နီၣ်ပခီၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: ပိၣ်မုၢ်တၢ်အိၣ်ဘျီဝဲန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ပနံးကတၢၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢန့ၣ်ပုၤအီၤတခါအံၤမ့ၢ်တဘျီလိာ်အသးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢဟံၣ်ဖျါန့ၣ်,န့ၣ်ဟ့ၣ်ကတၢၢ်က့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ပိၣ်မုၢ်တၢ်အမဲၣ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျါဝဲကီၢ်ဂီၤဒီးက့ၢ်ယီၤဝဲဆုတၢ်မၤကီၢ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဝဲတဖျါအအိၣ်,လၢအအိၣ်ဒီးထးဝါအဖိတဖျါလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်ဟဲဟံၣ်ထီၣ်လၢပိၣ်မုၢ်တၢ်အံၤအဖီခိၣ်,ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲလၢ်ဖျါတၢ်တက့ၤလၢတၢ်ကဟ့ၣ်ကတၢၢ်က့ၤလၢအပူၤန့ၣ်လီၤအအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်နီၣ်အပနီၣ်လၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: တၢ်ဟဲကလၢထီၣ်သိၣ်ဝဲလၢမဲၣ်မၤကီၢ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: န့ၣ်မ့ၢ်ကတၢၢ်ဖိတၢ်လံၤမ့ၢ်တဘျီအကျိၤအကျဲးန့ၣ်,တၢ်တဟ့ၣ်က့ၤန့ၣ်ပုၤလၢအသိၣ်ဘျီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ပိၣ်ခွါဒီးပိၣ်မုၢ်ခံက့ၤထီၣ်ဝဲလၢကျဲးတဖျါအပူၤဒီးကလဲၤဝဲဆုအသိၣ်လုၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.ပိၣ်ခွါတၢ်စိၣ်ယၢ်ဝဲတၢ်ကကီၢ်ပိးမိးတဖျါလၢအစ့ၣ်လီၤ,ပိၣ်မုၢ်တၢ်တခါစိၣ်ယၢ်ဝဲလၢ်ဖျါတၢ်တက့ၤလၢအစ့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်ဟဲဖျါထီၣ်လၢပိၣ်မုၢ်တၢ်အဖီခိၣ်ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲလၢအက့ၤဟ့ၣ်ကတၢၢ်က့ၤတၢ်ကကီၢ်ပိးမိးတဖျါအံၤဆုကျဲးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ထီၣ်ဟံၣ်ယးလၢ်ဖျါတၢ်တက့ၤ.တၢ်မ့ၢ်လဲၤကမၣ်အသးတမံၤမံၤန့ၣ်န့ၣ်ကလိာ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပၢ်ဖျါ: ကီၢ်အိၣ်စၢ်လၢယၢ်ဟံၣ်ခိၣ်ဂီၤန့ၣ်ဖျါဝဲတၢ်ဆဲးကျိးအလၢအပျဲလၢပနံးတၢ်ကၢလၢကတုၤလၢ  
ပျဲကိးကအဂီၢ်လၢကီၢ်ဖိကီၢ်ဖဲပူၤတဖၣ်,ဒီးလိတဲၣ်ခိၣ်ဂီၢ်လၢနကကိးအိၣ်လၢကဒီးန့ၣ်တၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပျဲလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုၢ်: ကီၢ်ဖဲကိးဘၣ်ဒဲးလၢကီၢ်အိၣ်စၢ်လၢယၢ်အပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်လၢကကြီၤဆၢတၢ်ပနံး  
ကၢပျဲပျဲတၢ်ဖိအတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖၢပုၤဒိၣ်ဝဲၤကျိၤတဖၣ်ကွၢ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီ: တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်